首屆特區行政長官當選後即晚民意調查 Instant Poll on the Selection of the First Chief Executive of HKSAR

本研究小組於推選行政長官即晚進行的民意調查 發現,在市民對董建華的最新評分方面,明顯因為其當 選特首而有所提升,董建華獲最新評分為七十點一分, 是歷次評分中最高分的一次,顯示市民基本上接受董的 勝出,及對他近期表現滿意。

在要求被訪者評價董建華當選行政長官會否影響 他們對香港前途及平穩過渡的信心時,其中大部份被訪 者(七至八成)均表示沒有影響,有九個百分比及一成 二分別表示會增加其對平穩過渡及香港前途的信心,四 至五個百分比表示會減少信心,顯示市民對董建華的未 來表現普遍存觀望態度。

至於對整個推選過程的評價,三成九被訪者表示 對整個推選特區行政長官的過程滿意,三成一表示不 滿,一成半則表示一半半,其餘一成半則沒有肯定答 案。換言之,對整個推選過程的滿意及不滿的比率頗為 接近,但滿意程度則較高。 On the day when the SAR Chief Executive designate was selected, the POP team conducted an instant opinion survey in the evening to test people's reception of the selection. Tung Chee-hwa's success has apparently pushed his popularity rating to a record high of 70.1 marks. This reflects the public's general acceptance of the result, as well as approval of Tung's recent performance.

However, when respondents were asked whether Tung's appointment as the Chief Executive would affect their confidence in the smooth transition and the future of Hong Kong, the majority denied any effect. This shows that most people were adopting a "wait-and-see" attitude towards Tung's future performance.

As on the overall selection process, 39% of the respondents said they were satisfied, 31% said no, 15% indicated half-half, and 15% had no definite answer. In other words, opinion was fairly divided, with slightly more respondents being satisfied.

	調查日期 Date of survey: 11/12/96	樣本數目 Sample size: 1301	回應率 Response rate: 65.3%
1.	市民對特首董建華支持度評分(100分滿分):	70.1 分	
	Support rating for Tung Chee-hwa as SARCE (F	Full mark 100) : 70.1 marks [評分人數 No. of valid raters: 1068]
2.	董建華當選行政長官有無改變你對香港前途即	无信心?	
	Has Tung's winning affected your confidence in the future of Hong Kong?		
		頻數 Frequency	百分率 %
	信心增加 Confidence increased	159	12.2
	信心減少 Confidence decreased	50	3.8
	無影響 No effect	949	72.9
	唔知/難講 Don't know/Hard to say	143	11.0
	合計 Total	1301	100.0
3.	董建華當選行政長官有無影響你對平穩過渡既信心?		
	Has Tung's winning affected your confidence in	the smooth transition of Hong Kor	ng?
		頻數 Frequency	百分率 %
	信心增加 Confidence increased	118	9.1
	信心減少 Confidence decreased	59	4.5
	無影響 No effect	1046	80.4
	唔知/難講 Don't know/Hard to say	77	5.9
	合計 Total	1301	100.0
4.	你對整個推選特區行政長官既過程滿唔滿意?		
	Are you satisfied with the selection process of the first SARCE?		
		頻數 Frequency	百分率 %
	非常滿意 Very satisfied	65	5.0)
	幾滿意 Quite satisfied	444	34.4) 39.4
	一半半 Half-half	190	14.7
	幾唔滿意 Quite dissatisfied	268	20.8)
	非常唔滿意 Very dissatisfied	134	10.4) 31.2
	唔知/難講 Don't know/Hard to say	189	14.7
	合計 Total	1290	100.0